
Protokół nr 7/2019 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 20 maja 2019 r. w godz. od 15:15 do 15:55 

w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/  Bogdan Bezdziecki - przewodniczący Komisji 

2/  Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji,, 

3/  Jacek Juszkiewicz  

4/  Kamil Lauryn, 

5, Jacek Roszkowski 

Radni nieobecni: 

1/ Anna Maria Gawlińska 

2/ Jacek Niedźwiedzki 

2/ Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Ewa Beata Sidorek             - Zastępca Prezydenta 

2/ Iwona D. Prelewicz-Ceran - Naczelnik Wydziału Kultury, Turystyki i Promocji, 

3/ Agnieszka Szyszko             - Pełnomocnik Prezydenta 

4/ Mirosław Treter                  - Wydział Kultury i Sportu 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Bogdan Bezdziecki, który powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli jednogłośnie następujący porządek 

posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu  nr 6/2019 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 kwietnia  2019 r. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami  

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. Ust. 3 ustawy z dnia 24  

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, za rok 2018.  

3.  Sprawozdanie z realizacji „Strategii Rozwoju Kultury Suwałk do 2020 roku”.    

4. Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji przez organizacje 

     pozarządowe we współpracy z Miastem Suwałki w 2020 r. 
5.  Informacja z realizacji strategii promocji Miasta Suwałki na lata 2016-2020. 

6.  Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu  nr 6/2019 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 kwietnia 2019 r. 

 



Przewodniczący Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu           

z poprzedniego posiedzenia.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do protokołu. 

 

Przystąpiono do głosowania : 

za                                                -    5  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Protokół nr 6/2019 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej                         

w Suwałkach z dnia 15 kwietnia 2019 r.-  został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad pkt. 2 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami     

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24      

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, za rok 2018. 
Sprawozdanie   stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Jacek Roszkowski poprosił, aby w następnym sprawozdaniu w rubrykach dotyczących 

dofinansowania różnych instytucji znalazła się dodatkowa rubryka odnośnie przeliczenia 

dotacji z  samorządu na jedną osobę. 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że sugestia została przyjęta. 

Członkowie Komisji nie więcej  uwag nie wnieśli. 

Przystąpiono do głosowania  : 

za                                                -    5  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

Komisja przyjęła jednogłośnie Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami     pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. Ust. 3 

ustawy z dnia 24  kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, za rok 

2018  

 

Ad pkt. 3 

 Sprawozdanie z realizacji „Strategii Rozwoju Kultury Suwałk do 2020 roku”.    

Sprawozdanie   stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki, przypomniał, że przedmiotowe Sprawozdanie przesłane zostało radnym 

wraz z materiałami.  

Wojciech Pająk w imieniu pracowników Suwalskiego Ośrodka Kultury zasygnalizował, że od 

pewnego czasu SOK stał się instytucja bardzo sformalizowaną, w której duży nacisk kładzie 

się na dyscyplinę pracy. Zauważa się blokowanie rozwoju młodych artystów, którzy mają 

bardzo utrudniony dostęp do pracowni. 

Ewa Beata Sidorek zwróciła się z prośbą o przekazanie konkretnych informacji i przykładów 

tym temacie. Powiedziała, że dyscyplina i czas pracy w tej instytucji jest przestrzegana. 

Harmonogram pracy nie jest opracowywany przez dyrektora a przez poszczególne sekcje              

i osoby odpowiedzialne za pracownie. 



Bogdan Bezdziecki zauważył, że wcześniej pracownicy SOK-u skarżyli się na kompletny 

chaos panujący w jednostce a obecnie – odwrotnie na wprowadzony rygor, sytuację w SOK 

należy wypośrodkować 

Wojciech Pająk zwrócił szczególną uwagę na dostęp do pracowni muzycznej; praktycznie nie 

ma możliwości z korzystania z tej pracowni po zakończeniu obowiązków szkolnych                       

w godzinach wieczornych. Przykładowo w godz. 19-20 instruktor jest już nieobecny, co wiąże 

się z brakiem dostępu do pracowni muzycznej. 

Ewa Beata Sidorek potwierdziła, że to instruktor odpowiada za pracownię i sprzęt w niej się 

znajdujący. Poinformowała, że sytuacja się zmieni po zakończeniu remontu budynku przy ul. 

Noniewicza, w którym będzie łatwiejszy dostęp do pracowni artystycznych. W SOK-u 

obowiązuje regulamin korzystania z pomieszczeń. W miesiącu wrześniu dokonywane są zapisy 

dzieci i  młodzieży do różnych sekcji i na tej podstawie instruktorzy opracowują swój 

harmonogram działań. Poinformowała, że budynek  przy ul. Noniewicza zostanie oddany po 

remoncie na pewno pod koniec tego roku. 

Jacek Roszkowski przychylił się do głosu radnego Pająka i poinformował, że  otrzymywał 

podobne sygnały. W przedstawionym materiale zawarte są cele strategiczne między innymi: 

doskonalenie metod zarządzania kulturą, zwiększenie uczestnictwa w kulturze, rozwój edukacji 

kulturalnej oraz kompetencji kulturowych. Są to działania, które polegają na sprawdzaniu 

efektywności działalności w kulturze a dobrze by było, żeby miało to odbicie w dostępności do 

kultury i swobodnego korzystania z tego co już mamy. 

 

Członkowie Komisji nie więcej  uwag nie wnieśli. 

Przystąpiono do głosowania  : 

za                                                -    5  radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

Komisja przyjęła jednogłośnie Sprawozdanie z realizacji „Strategii Rozwoju Kultury Suwałk 

do 2020 roku”.    

 

Ad pkt. 4 

Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji przez organizacje 

pozarządowe we współpracy z Miastem Suwałki w 2020 r. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Agnieszka Szyszko przedstawiła i szczegółowo omówiła przedmiotowy materiał. 

Wojciech Pająk zapytał, w którym miejscu jest  punkt dotyczący działań lokalnych 

integrujących mieszkańców na osiedlach. 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że zadania te ujęte są w grupie dot. turystyki, 

krajoznawstwa oraz wypoczynku dzieci i młodzieży w punkcie :  wspieranie organizacji 

ogólnodostępnych imprez turystycznych dla mieszkańców Suwałk nawiązujących do 300-lecia 

Suwałk, np. rajdy do miejsc związanych z osobami i wydarzeniami ważnymi w historii Suwałk. 

Jednocześnie poinformowała, że w propozycjach nie zostały uwzględnione zadania 

edukacyjne. Zadania, które się pojawiały realizowane mogą być w innych grupach 

tematycznych albo często są powielane, gdyż  realizowane są w szkołach, bibliotece czy               

w Midi Centrum. 



Ewa Beata Sidorek nadmieniła, że w zakresie edukacji wpłynęło bardzo mało ofert. 

Przypomniała, że Samorząd realizuje program „Zdolny Suwalczanin”, w ramach którego 

realizowanych jest bardzo dużo godzin; w wielu szkołach realizowane są projekt unijne. 

Wojciech Pająk powiedział, że nie dziwi fakt braku edukacji w przedstawionych 

propozycjach, ponieważ pojawia się ona w innych działaniach tematycznych. 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej  uwag. 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że  Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji 

przez organizacje pozarządowe we współpracy z Miastem Suwałki w 2020 r. zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z realizacji strategii promocji Miasta Suwałki na lata 2016-2020. 

Informacja   stanowi załącznik nr 5 do protokołu   

 

Iwona Dorota Prelewicz-Ceran przedstawiła i szczegółowo omówiła przedmiotową 

Informację. 

 

Bogdan Bezdziecki zwrócił uwagę na bardzo dużą ilość kupowanych gadżetów promocyjnych. 

Ewa Beata Sidorek poinformowała, że zakup gadżetów jest kontrolowana; dużo podmiotów 

zgłasza się do Samorządu z prośbą o wydanie artykułów promocyjnych, oczywiście nie 

wszystkie prośby mogą być spełnione. Centrum Informacji Turystycznej dysponuje wieloma 

materiałami promocyjnymi i tam zainteresowani są odsyłani. Materiały promocyjne wręczane 

są przede wszystkim delegacjom krajowym i zagranicznym przebywającym w Suwałkach, 

uczestnikom organizowanych konferencji, konkursów, imprez sportowych jak również                 

z  okazji jubileuszy różnych instytucji. 

Bogdan Bezdziecki zapytał, w jakiej ilości zakupiono książkę „Andrzej i Krystyna” 

Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że książkę tę zakupiono w ilości 30 sztuk. Ponadto 

poinformowała, że książki kupowane są w ilości ok. 20 sztuk; jeżeli zachodzi konieczność 

uzupełnienia to dokonywany jest kolejny zakup. 

Wojciech Pająk stwierdził, że odkąd funkcjonuje Centrum Usług Turystycznych dużo dobrego 

dzieje się w zakresie obsługi ruchu turystycznego; nadmienił, że minusem jest zbyt mała ilość 

wydawania ankiet turystom jak również brak sieciowania biznesu i organizacji turystycznych    

i samorządów żeby tworzyć wspólne produkty. Podkreślił dobrą współpracę z Podlaską 

Regionalną Organizacją Turystyczną. 

Ewa Beata Sidorek poinformowała, że samorząd suwalski kilkakrotnie podejmował działania 

w kierunku wspólnego działania ze starostwem powiatowym i gminami ale nie żadna strona 

nie wykazała zainteresowania. 

Wojciech Pająk stwierdził, że elektroniczne aplikacje- strony internetowe prowadzone 

powinny być przez biznes; utrzymanie tych aplikacji jest bardzo kosztowne. 

Iwona D. Prelewicz-Ceran  poinformowała, że w tym temacie prowadzone  są działania 

sprawdzające i weryfikujące. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej  uwag. 

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Informacja z realizacji strategii promocji Miasta Suwałki 

na lata 2016-2020  została przyjęta. 

 

 



 Ad pkt. 6 

Wolne wnioski. 

 

Kamil Lauryn poinformował o skargach  mieszkańców w sprawie niedostępności boisk ze 

sztuczną nawierzchnią w szczególności  dostępności do boiska na ul. Hamerszmita. 

Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że na tym terenie nie została jeszcze oddana budowa               

i remont SP w związku z czym boisko nie może być udostępnione ze względów 

bezpieczeństwa. 

Kamil Lauryn biorąc powyższe pod uwagę poprosił o poinformowanie o tej sytuacji 

społeczeństwo Suwałk. Jednocześnie zaproponował aby samorząd zatrudnił pracowników, 

którzy odpowiedzialni by byli za stan boisk w mieście. OSiR odpowiada tylko za konserwację 

a nie za porządek i naprawę. 

Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że za stan boisk odpowiada dyrektor jednostki. 

Bogdan Bezdziecki zgłosił uwagę, że zawsze były i są wielkie problemy z dostępnością do 

boiska przy SP nr 4.  

 

Bogdan Bezdziecki podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono.     

 

        Przewodniczący Komisji Kultury Sportu                           

                                                                                  i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach   

 

                    Bogdan Bezdziecki 

 

Protokół sporządziła: 

Danuta Teresa Skucz 

Inspektor Biura Rady Miejskiej 

w Suwałkach 

 


